
Protokół nr 3/2025 

z posiedzenia XI sesji zwyczajnej 

VII kadencji Rady Powiatu 

WAK.0002.3.2025  

XI Sesja Rady Powiatu w Legionowie, odbyła się w dniu 31 marca 2025 r. odbyła się w Sali 

konferencyjnej Urzędu Miasta Legionowo, mieszczącego się w Legionowie, przy ul. Marsz. 

Józefa Piłsudskiego 41. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 11:00, a zakończono o godz. 12:30 tego samego dnia. 

1. Otwarcie obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie, Tomasz Talarski przywitał radnych, Członków 

Zarządu Powiatu oraz przybyłych na sesję gości. 

Lista radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu (obecność potwierdzona 

przez Przewodniczącego Rady Powiatu  w Legionowie). 

Lista gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu (obecność potwierdzona przez 

Przewodniczącego Rady Powiatu  w Legionowie). 

W posiedzeniu wzięło udział 23 członków. 

Obecni: 

1. Piotr Choroś 

2. Dariusz Depczyński 

3. Jacek Drozdowski 

4. Zenon Durka 

5. Józef Dziedzic 

6. Marcin Fabisiak 

7. Małgorzata Grabowska-Kozera 

8. Mariusz Grzybek 

9. Grażyna Kleindienst 

10. Michał Kobrzyński 

11. Izabela Kownacka 

12. Sylwia Krzyżanowska-Grabiec 

13. Zenon Kuska 

14. Konrad Michalski 

15. Adam Nadworski 

16. Andrzej Olechowski 

17. Leszek Smuniewski 

18. Sylwester Sokolnicki 

19. Artur Stankiewicz 

20. Tomasz Talarski 

21. Karol Urbaniak 

22. Olga Wierzbicka 

23. Robert Wróbel 



Prowadzący obrady Pan Tomasz Talarski poinformował zebranych, że „na mocy art. 15 ust. 

1a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, obrady Rady Powiatu  

w Legionowie są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz  

i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w BIP Powiatu Legionowskiego oraz na stronie 

internetowej Powiatu Legionowskiego. Jeśli Państwa obecność na sesji Rady Powiatu nie 

jest związana z wykonywaniem obowiązków służbowych i nie życzą sobie Państwo, aby ich 

wypowiedzi lub wizerunek zostały utrwalone, uprzejmie proszę o opuszczenie sali obrad.” 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że przed rozpoczęciem planowanego 

porządku obrad odbędzie się wręczenie odznaki honorowej za zasługi w rozwój sportu 

szkolnego dla Starosty, którą w imieniu Zarządu Szkolnego Związku Sportowego Warszawy  

i Województwa Mazowieckiego wręczy Przewodniczący Powiatowego Szkolnego Związku 

Sportowego - Pan Roman Madej.  

Pan Madej wyjaśnił, że taka odznaka jest przyznawana osobom, które przez co najmniej 

15 lat działają na rzecz Szkolnego Związku Sportowego. Zaznaczył, że Starosta Roman 

Smogorzewski, jak Prezydent Miasta Legionowo od wielu lat, w 16 dyscyplinach 

sportowych, wspierał Szkolny Związek Sportowy. Po czym wręczył odznakę honorową 

Staroście. 

2. Informacja o porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował radnych, że wraz z zaproszeniem na posiedzenie otrzymali 

oni porządek obrad. Zapytał, czy są uwagi do porządku? 

 

Wobec braku uwag do porządku obrad, Przewodniczący przeszedł do jego realizacji. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

3.  Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. 

Przewodniczący Rady, Tomasz Talarski poinformował, że między sesjami do Biura Rady 

wpłynęły następujące pisma: 

 w dniu 20 marca 2025 r. interpelacja Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości  

w sprawie relokacji migrantów na terenie powiatu legionowskiego. –  odpowiedź 

przekazana w dniu 28 marca 2025 r.;   

 odpowiedź na interpelację Radnego Karola Urbaniaka z dnia 17 lutego 2025 r.  

w sprawie wyników pierwszego naboru wniosków do projektu „Wsparcie 

podstawowej opieki zdrowotnej (POZ)”, na podstawie umowy zawartej pomiędzy 

Ministerstwem Zdrowia a Narodowym Funduszem Zdrowia oraz celu wykorzystania 

pozyskanych środków przez Zespół Opieki Zdrowotnej „Legionowo” Sp. z o.o. – 

odpowiedź została Radnemu udzielona 28 lutego 2025 r.; 

 odpowiedź na zapytanie Radnego Mariusza Grzybka z ostatniej sesji (24.02.2025r.) 

w sprawie możliwej realizacji ścieżki rowerowej na wiadukcie drogowym w ciągu 

drogi powiatowej nr 1820W w Chotomowie – odpowiedź została radnemu udzielona 

18 marca 2025 r.; 

 w dniu 11 marca 2025 r. wpłynęło pismo od Przewodniczącego Rady Gminy 

Jabłonna w sprawie zaskarżenia przez Regionalną Izbę Obrachunkową do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 3 uchwał podjętych podczas IV 

nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Jabłonna m.in. uchwały nr IV/47/2024 w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Legionowskiemu. Czynności te zostały 



podjęte na wystąpienie złożone przez p. Karola Urbaniaka jako 

Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. W piśmie pada pytanie czy 

Radny Karol Urbaniak złożył wniosek w imieniu Rady Powiatu w Legionowie? 

Odpowiedź Przewodniczącego w tej sprawie była jednoznaczna i została 

niezwłocznie przesłana Przewodniczącemu Rady Gminy Jabłonna. Poinformował, że 

oba pisma są wyłożone do zapoznania się przy stanowisku Biura Rady; 

 w dniu 20 marca 2025 r. zawiadomienie z Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego  

w Warszawie o planowanej kontroli (26 marca – 11 kwietnia) w zakresie 

przyjmowania oraz załatwiania skarg i wniosków przez Radę Powiatu  

w Legionowie. 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że kolejna sesja Rady Powiatu odbędzie się 

w dniu 28 kwietnia 2025 r. o godzinie 11:00. 

Przypomniał również, że Radni do 30 kwietnia 2025 r. mają czas na złożenie oświadczeń 

majątkowych za 2024 rok.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Wiceprzewodniczący Rady Karol Urbaniak poinformował, że w dniu Sesji złoży interpelację 

w sprawie potencjału gminy Jabłonna jako lokalizacji dla nowej, Powiatowej placówki 

oświatowej. 

4. Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu i informacje Starosty 

Legionowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu o omówienie tego punktu poprosił Starostę Legionowskiego, 

Pana Romana Smogorzewskiego. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Starosta poinformował, że sprawozdanie zostało przesłane Radnym przed Sesją. 

Wspomniał o najważniejszych sprawach. 

Starosta powiedział, że udał się powtórzony przetarg na rozbiórkę budynku socjalnego, 

znajdującego się na tyłach Starostwa. Na tym terenie zaplanowany jest parking oraz 

zadaszony, fotowoltaiczny parking, co poprawi sytuację z obecnym niedostatkiem miejsc 

parkingowych przy Starostwie. Zarząd odbył wizytę na terenie budowy nowej części 

Starostwa. Zauważył, że prace przebiegają tam sprawnie, obecnie jest to stan surowy 

zamknięty – są montowane okna i pierwsze instalacje. 

Starosta omówił również problemy związane z przetargami oraz inwestycjami drogowymi. 

Poinformował, że nie udało się rozstrzygnąć przetargu na siedzibę Powiatowej Instytucji 

Kultury – firma, która przedstawiła najtańszą ofertę poinformowała, że nie doszacowała 

kosztów. W związku z tym Zarząd postanowił ten przetarg powtórzyć. Został również 

ogłoszony przetarg na budowę drogi w Stanisławowie, na który odpowiedziało 11 firm. 

Starosta poinformował, że Radni Grzybek, Nadworski i Dziedzic mieli pomysł, żeby we 

współpracy z miastem Legionowo i Gminą Jabłonna, w pobliżu torów, a nie w pasie 

drogowym wybudować ścieżkę rowerową/ ciąg pieszo-rowerowy. Odbyło się w Chotomowie 

spotkanie, na którym uczestniczyła Komisja Rozwoju Gminy Jabłonna i Zastępca 

Prezydenta Miasta Legionowo wraz z pracownikami. Niestety ta propozycja nie znalazła 

uznania w oczach ani jednej, ani drugiej Gminy. 



Następnie Starosta zaprosił Radnych do zadawania pytań.  

Radny Karol Urbaniak podziękował za uruchomienie programu Lekcji Historii w Jabłonnie. 

Następnie działając z upoważnienia Koła Gospodyń Wiejskich w Chotomowie Radny 

Urbaniak złożył podziękowanie za wsparcie finansowe warsztatów wyplatania koszyczków 

wielkanocnych z wikliny połączonych z popularyzacją zwyczaju tradycyjnego święcenia 

pokarmów w Dąbrowie Chotomowskiej. W ramach podziękowania wręczył Staroście 

własnoręcznie wykonany koszyk. 

Radny Sylwester Sokolnicki zwrócił uwagę na to, aby na łamach Kuriera Powiatowego mogli 

zaprezentować czy wygłosić swoje zdanie wszyscy radni. Zauważył, że do tej pory 

pojawiało się około 12-13 Radnych. Wspomniał, że jako Starosta wprowadził taką zasadę, 

aby wszyscy radni byli uwzględniani w wydaniach Kuriera i zaapelował do Starosty, aby tą 

dobrą praktykę utrzymać dla dobra zarówno Rady Powiatu i mieszkańców Powiatu 

Legionowskiego. 

W odpowiedzi Starosta powiedział, że sam niezbyt często pojawia się w wydaniach Kuriera. 

W związku z tym zadał pytanie, czy któryś z Radnych opozycyjnych spotkał się z odmową, 

gdy miał jakiś pomysł, żeby coś na łamach Kuriera zamieścić, czymś się podzielić, podnieść 

temat, zwrócić się do społeczeństwa? Czy ktoś skierował to do Starostwa i to zostało 

niezamieszczone? 

Radny Dariusz Depczyński odpowiedział, że w jego ocenie argumentacja Starosty jest 

nieuczciwa, z tego względu, że radni nie odpowiadają za linię redakcyjną – za to co jest 

zamieszczane w prasie wydawanej przez Starostwo Powiatowe. Dołączył się również do 

apelu byłego Starosty Sylwestra Sokolnickiego. Dodał, że jeśli będą przedstawiane Radnym 

jakieś propozycje to oczywiście będą na nie odpowiadać. Zakłada bowiem, że są osoby 

odpowiedzialne za materiały, które będą tam zamieszczane.  

Radny Sylwester Sokolnicki nie chcąc przedłużać tej dyskusji, powiedział, że jedynie 

zaapelował, aby udostępnić Kuriera również pozostałym radnym. Dodał, że chciałby 

wyeliminować słowo „opozycja”,, ponieważ sam nie czuje się opozycją, po prostu ma inne 

podejście do różnych spraw. Wyjaśnił, że była taka zasada, że w każdym okręgu coś się 

dzieje – mniejsze i większe wydarzenia sportowe, kulturalne czy inwestycyjne,  

co do których radni mogliby się wypowiedzieć. Zaznaczył, że w poprzedniej kadencji 

poczynili krok w tym kierunku, żeby wszyscy radni mieli przynajmniej od czasu do czasu 

taką możliwość. 

Przewodniczący Rady wspomniał, że w poprzedniej kadencji przez pierwsze dwa lata od 

wyborów radni bezskutecznie domagali się tego, o co teraz radny Sokolnicki wnosi. Prawdą 

jest, że kiedy Pan Sylwester Sokolnicki został Starostą sytuacja delikatnie się poprawiła. 

Starosta dodał, że radni, których wypowiedzi pojawiają się w Kurierze jak np. radny 

Grzybek, radny Nadworski czy radny Dziedzic sami dostarczają materiały. Podkreślił, że 

pracownicy urzędu nie wymyślają tych tematów. Zaznaczył, że jeśli radni przyniosą dobre 

i wartościowe materiały to zostaną one zamieszczone. Wcześniej nie było to robione, 

ponieważ nie było jakiejkolwiek inicjatywy, pracy włożonej i złożenia ani jednego takiego 

wniosku. 



Radny Dariusz Depczyński powiedział, że w jego ocenie nie rolą radnych jest organizacja 

działu, który odpowiada za redakcję tej prasy. Jednak zastosuje się do tego co powiedział 

Starosta i będzie wysyłał własne materiały i własne propozycje. 

Wobec braku kolejnych zgłoszeń radnych do dyskusji Przewodniczący Rady zamknął ten 

punkt posiedzenia. 

5. Ochrona konsumentów na terenie powiatu legionowskiego. Sprawozdanie 

Powiatowego Rzecznika Konsumentów za 2024 rok. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Powiatowego Rzecznika Konsumentów z prośbą  

o przedstawienie sprawozdania. 

Pani Agnieszka Załuska przedstawiła prezentację „Statystyka porad i wystąpień 

Konsumenckich w 2024 r.” – stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów w Legionowie w roku 

2024 – stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie sprawozdania i zaproponował dyskusję. 

W związku z brakiem zgłoszeń Pan Tomasz Talarski przystąpił do kolejnego punktu 

porządku obrad. 

6. Bezpieczeństwo sanitarne, w tym sprawozdanie inspekcji sanitarnej oraz 

inspekcji weterynaryjnej z działalności za 2024 rok. 

Przewodniczący Rady zaprosił do mównicy Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego o przedstawienie sprawozdania. Poinformował także, że sprawozdanie to 

zostało szczegółowo omówione na posiedzeniach dwóch komisji, w związku z tym poprosił 

o krótkie wprowadzenie do dyskusji. 

Ocena stanu sanitarnego Powiatu Legionowskiego za rok 2024 – stanowi załącznik nr 7 

do protokołu. 

Pani Sylwia Patejuk przedstawiła, że Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny  

w Legionowie w roku 2024 wykonywał zadania w zakresie bezpieczeństwa żywności  

i żywienia, jakości wody przeznaczonej do spożycia, jakości wody w kąpieliskach, 

bezpieczeństwa i higieny pracy w zakładach pracy, ale także w placówkach wychowania  

i placówkach opiekuńczych, a także edukacji zdrowotnej i promocji zdrowia.  

Dodała, że Państwowy Inspektor Sanitarny w Legionowie wykonuje swoje zadania przy 

pomocy Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej, w której oprócz Powiatowego 

Inspektora pracuje 24 pracowników.  

Podsumowując sprawozdania Pani Patejuk powiedziała, że stan sanitarno-epidemiologiczny 

Powiatu w 2024 roku nie stanowił zagrożenia dla mieszkańców. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. Wobec braku zgłoszeń przeszedł do sprawozdania 

Powiatowego Lekarza Weterynarii. 



Pani Magdalena Stępień powiedziała, że pod nieobecność Powiatowego Lekarza Weterynarii 

w Nowym Dworze Mazowieckim pełni funkcję kierownika tej jednostki. Sprawozdanie 

zostało Radnym przesłane do zapoznania – stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Pani Stępień wspomniała, że Powiaty Legionowski i Nowodworski na razie są niezagrożone 

chorobą pryszczycy, która wystąpiła m.in. na terytorium Węgier, dodała, że sytuacja jest 

ciągle monitorowana. Na ten teren żadne bydło, które pochodziło z terenów gdzie wystąpiła 

choroba nie przyjechało.  

Dodała, że w zeszłym roku, podobnie jak w obecnym przebadane zostały wszystkie dziki 

w kierunku afrykańskiego pomoru świń pomimo, że od 24 marca, Komisja Europejska 

zmieniła obszary zagrożeń. Powiat Nowodworski nie jest w obszarze objętym 

ograniczeniami, a Powiat Legionowski z „dwójki” przeszedł w „jedynkę”, co oznacza, że 

choroba ta się wycofuje. Mimo to wszystkie dziki zabite w wypadkach komunikacyjnych  

i odstrzelone w Powiecie Legionowskim są dalej badane. 

W odniesieniu do wścieklizny, Pani Stępień powiedziała, że wszystkie zwierzęta dziko 

żyjące, które zostają zgłoszone zostają zbadane w celu wykluczenia tej choroby. 

Jako przykład niecodziennej choroby Pani Stępień podała gorączkę zachodniego nilu, która 

wystąpiła u konia. Był to jedyny przypadek, a zwierzę wróciło do zdrowia. 

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie sprawozdania i zaproponował dyskusję. 

W związku z brakiem zgłoszeń Pan Tomasz Talarski przystąpił do kolejnego punktu 

porządku obrad. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zwolnienia 

samorządowego zakładu budżetowego – Powiatowego Centrum Integracji 

Społecznej w Legionowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych 

do budżetu Powiatu Legionowskiego. 

Przewodniczący Rady po krótce wyjaśnił czego uchwała dotyczy. Następnie przeszedł do 

dyskusji i pytań Radnych do uchwały. W związku z brakiem pytań po sprawdzeniu kworum 

zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zwolnienia samorządowego 

zakładu budżetowego – Powiatowego Centrum Integracji Społecznej w Legionowie  

z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Powiatu Legionowskiego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Marcin Fabisiak, 

Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Adam 



Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Tomasz 

Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, Robert Wróbel 

NIEOBECNI (2) 

Józef Dziedzic, Artur Stankiewicz 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 72/XI/2025 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 31 marca 2025 r. w sprawie 

zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - Powiatowego Centrum Integracji 

Społecznej w Legionowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu 

Powiatu Legionowskiego – stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę  

Nr 56/VIII/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2024 r.  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2025. 

Zmiany w uchwale budżetowej Powiatu Legionowskiego omówiła Skarbnik Powiatu 

Legionowskiego, Pani Katarzyna Rembelska. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie porządku obrad. Wobec 

braku zgłoszeń radnych Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i przeszedł do procedury 

głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę Nr 56/VIII/2024 Rady 

Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2024 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Legionowskiego na rok 2025. 

 
Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Marcin Fabisiak, 

Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Adam 

Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur 

Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, Robert Wróbel 

NIEOBECNI (1) 

Józef Dziedzic 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 73/XI/2025 Rada Powiatu w Legionowie z dnia 31 marca 2025 r. 

zmieniająca uchwałę Nr 56/VIII/2024 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2024 

r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2025 – stanowi załącznik 

nr 10 do protokołu. 

 



9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę  

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Legionowskiego na lata 2025-2035. 

Skarbnik Powiatu Legionowskiego, Pani Katarzyna Rembelska przedstawiła informacje 

zmieniające Wieloletnią Prognozę Finansową. 

Po przedstawieniu zmian w WPF-ie, Przewodniczący Rady, Tomasz Talarski otworzył 

dyskusję w tym punkcie obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu, Pan Tomasz Talarski poinformował radnych, że projekt 

uchwały zyskał pozytywną opinię komisji budżetowej. 

Wobec braku zgłoszeń, po sprawdzeniu quorum, Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2025-2035. 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Marcin Fabisiak, 

Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Adam 

Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur 

Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, Robert Wróbel 

NIEOBECNI (1)  

Józef Dziedzic 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 74/XI/2025 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 31 marca 2025 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Legionowskiego na lata 2025-2035 – stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań 

realizowanych przez Powiat na rzecz osób niepełnosprawnych, 

finansowanych lub dofinansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości środków 

przeznaczonych na te zadania. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Legionowie o omówienie projektu uchwały. 

Pani Magdalena Jagnyziak przedstawiła szczegóły zawarte w uzasadnieniu do uchwały. 

 

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały i otworzył dyskusję.  

W związku z brakiem zgłoszeń, przystąpił do procedury głosowania. 



 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań realizowanych 

przez Powiat na rzecz osób niepełnosprawnych, finansowanych lub dofinansowanych ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości 

środków przeznaczonych na te zadania. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Marcin Fabisiak, 

Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Adam 

Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur 

Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, Robert Wróbel 

NIEOBECNI (1) 

Józef Dziedzic 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 75/XI/2025 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 31 marca 2025 r. w sprawie 

określenia zadań realizowanych przez Powiat na rzecz osób niepełnosprawnych, 

finansowanych lub dofinansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych oraz wysokości środków przeznaczonych na te zadania – stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę  

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji niepublicznym 

szkołom lub placówkom oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości 

ich pobrania i wykorzystania. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że zmiany w uchwale omówi Wicestarosta Konrad 

Michalski. 

Wicestarosta przedstawił, że zmiana w uchwale wynika ze zmiany ustawy o finansowaniu 

samorządów, zmiany rozporządzenia. Projekt uchwały jest związany z wprowadzonymi 

zmianami do porządku prawnego. Zmiany głównie dotyczą zmian w finansowaniu uczniów 

z niepełnosprawnościami sprzężonymi oraz autyzmem, w tym zespołem Aspergera. 

Finansowanie tych uczniów w oddziałach ogólnodostępnych uzależniane jest od sumy liczby 

godzin wsparcia, w wymiarze tygodniowym, realizowanego dla ucznia na podstawie 

posiadanego przez niego orzeczenia o potrzebie kształcenia specjalnego oraz 

indywidualnego programu edukacyjno-terapeutycznego, co zostało uregulowane  

w rozporządzeniach Ministerstwa Edukacji Narodowej. Dodał, że dotacja dla Szkół  

i Placówek Niepublicznych jest naliczana na podstawie informacji o liczbie uczniów, dzieci, 

wychowanków składanej do 5 dnia miesiąca, według stanu na pierwszy roboczy dzień tego 

miesiąca. Wyjaśnił również, że dotychczasowy wzór informacji o liczbie uczniów nie 



przewidywał wskazywania przez szkoły niepubliczne w oddziałach ogólnodostępnych 

godzin wsparcia, w odniesieniu do uczniów z niepełnosprawnością sprzężoną oraz zespołem 

Aspergera, autyzmem. 

Ponadto w projekcie uchwały umieszczono załącznik nr 4 czyli informacje w zakresie liczby 

godzin wsparcia realizowanych dla uczniów z niepełnosprawnościami sprzężonymi, 

autyzmem, zespołem Aspergera, objętych kształceniem specjalnym w oddziałach 

ogólnodostępnych, na podstawie orzeczenia o potrzebie kształcenia specjalnego, według 

stanu na pierwszy dzień roboczy miesiąca. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu  

o przedstawienie opinii komisji na temat omawianej uchwały.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu powiedział, że uchwała została 

pozytywnie zaopiniowana przez tą komisję. 

Przewodniczący Rady Powiatu, Pan Tomasz Talarski poinformował, że projekt uchwały 

zyskał pozytywną opinię komisji budżetowej.  

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował dyskusję 

w omawianym temacie. W związku z brakiem zgłoszeń, przystąpił do procedury 

głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

trybu udzielania i rozliczania dotacji niepublicznym szkołom lub placówkom oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Marcin Fabisiak, 

Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Adam 

Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur 

Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, Robert Wróbel 

NIEOBECNI (1) 

Józef Dziedzic 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 76/XI/2025 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 31 marca 2025 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 

niepublicznym szkołom lub placówkom oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości 

ich pobrania i wykorzystania – stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 



12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę  

w sprawie ustalenia wysokości oraz zasad otrzymywania dotacji przez 

szkolne schroniska młodzieżowe, prowadzone na terenie Powiatu 

Legionowskiego przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż Powiat 

Legionowski. 

Wicestarosta Konrad Michalski omówił również ten projekt uchwały. Powiedział, że jest to 

uchwała porządkująca, dostosowująca do zmian w przepisach na szczeblu krajowym. 

Zmiana dotyczy jedynie zapisu dotyczącego schroniska - zastąpienia dotychczasowej części 

oświatowej subwencji ogólnej pojęciem kwoty potrzeb oświatowych. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu  

o przedstawienie stanowiska komisji.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu powiedział, że uchwała została 

pozytywnie zaopiniowana przez tą komisję. 

Przewodniczący Rady Powiatu, Pan Tomasz Talarski poinformował, że projekt uchwały 

zyskał pozytywną opinię komisji budżetowej.  

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował dyskusję 

w omawianym temacie.  

Radny Andrzej Olechowski zapytał ile takich schronisk jest na terenie powiatu 

legionowskiego? 

Przewodniczący odpowiedział, że jest jedno w Serocku. 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, Przewodniczący przystąpił do procedury 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

wysokości oraz zasad otrzymywania dotacji przez szkolne schroniska młodzieżowe, 

prowadzone na terenie Powiatu Legionowskiego przez osoby fizyczne lub osoby prawne 

inne niż Powiat Legionowski. 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Marcin Fabisiak, 

Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał Kobrzyński, 

Izabela Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Adam 

Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur 

Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, Robert Wróbel 

NIEOBECNI (1) 

Józef Dziedzic 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 



Uchwała Nr 77/XI/2025 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 31 marca 2025 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości oraz zasad otrzymywania dotacji przez 

szkolne schroniska młodzieżowe, prowadzone na terenie Powiatu Legionowskiego przez 

osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż Powiat Legionowski – stanowi załącznik nr 14 

do protokołu. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przystąpienia do 

opracowania Strategii Rozwoju Powiatu Legionowskiego na lata 2026-2035 

oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 

strategii, w tym trybu konsultacji. 

Przewodniczący Rady o omówienie projektu uchwały poprosił Naczelnika Wydziału 

Strategii, Rozwoju i Pozyskiwania Funduszy. 

Pan Michał Stalmach omawiając uchwałę powiedział, że inicjuje ona proces opracowania 

dokumentu strategicznego. Propozycja Wydziału jest taka, aby tak jak w latach ubiegłych, 

odbywało się to w modelu partycypacyjno-eksperckim – aby specjalnie powołani do tego 

eksperci pomogli w opracowaniu tego dokumentu. Natomiast głównymi interesariuszami, 

którzy będą tworzyć dokumenty strategiczne są Radni i mieszkańcy Powiatu 

Legionowskiego. Wypracowywanie tego dokumentu rozpocznie się diagnozą uwarunkowań 

społeczno-gospodarczych, następnie przez cele, kierunki rozwoju Powiatu Legionowskiego 

na kolejne lata, w których wszyscy zainteresowani wezmą udział. Społeczeństwo już jest 

informowane w jaki sposób ten dokument będzie przygotowywany – w formie konsultacji 

społecznych, również w formie badań ankietowych, które pozwolą wypracować wstępną 

diagnozę społeczno-gospodarczą, a następnie kierunki badań i rozwoju.  

Na kolejne lata przyjęto wstępny model, że strategia będzie opracowywana na lata 2026-

2035, a więc w średniookresowym harmonogramie czasowym, z uwagi na to, że poprzedni 

dokument obowiązywał przez ten sam okres. Podczas prac nad strategią będzie określone 

czy ten horyzont czasowy jest optymalny.  

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował dyskusję 

w omawianym temacie. 

Radny Mariusz Grzybek – Przewodniczący Komisji Rozwoju powiedział, że na posiedzeniu 

komisji radni mieli możliwość zainicjować ten projekt. Podczas dyskusji nad uchwałą 

pojawiła się wątpliwość czy czas obowiązywania Strategii nie jest zbyt długi. Jednak 

Naczelnik Wydziału podał argumentację jak podczas Sesji. Dodał, że komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Następnie Radny Grzybek szczegółowo przybliżył atuty powiatu legionowskiego jako 

powiatu turystyczne. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie przystąpienia do opracowania 

Strategii Rozwoju Powiatu Legionowskiego na lata 2026-2035 oraz określenia 

szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym trybu 

konsultacji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 



Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef Dziedzic, Marcin 

Fabisiak, Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał 

Kobrzyński, Izabela Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Zenon Kuska, Adam 

Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur 

Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, Robert Wróbel 

BRAK GŁOSU (1) 

Konrad Michalski 

Wicestarosta Konrad Michalski zgłosił problem techniczny. 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 78/XI/2025 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 31 marca 2025 r. w sprawie 

przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Powiatu Legionowskiego na lata 2026-

2035 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, 

w tym trybu konsultacji – stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Legionowo. 

Przewodniczący Rady o omówienie projektu uchwały poprosił Członka Zarządu, Pana 

Marcina Fabisiaka. 

Pan Marcin Fabisiak wyjaśnił, że uchwała dotyczy pomocy finansowej na wydarzenie 

„Legionowska Dycha” w kwocie 5 000 zł. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu  

o przedstawienie stanowiska komisji.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu powiedział, że uchwała została 

pozytywnie zaopiniowana przez tą komisję.  

Przewodniczący Rady Powiatu, Pan Tomasz Talarski poinformował, że projekt uchwały 

zyskał pozytywną opinię komisji budżetowej.  

Przewodniczący Rady zaproponował dyskusję w omawianym temacie. W związku z brakiem 

zgłoszeń, przystąpił do procedury głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Gminy Legionowo.  

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef Dziedzic, Marcin 

Fabisiak, Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał 

Kobrzyński, Izabela Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Zenon Kuska, Adam 



Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur 

Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, Robert Wróbel 

 

NIEOBECNI (1) 

Konrad Michalski 

Wicestarosta Konrad Michalski zgłosił problem techniczny. 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 79/XI/2025 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 31 marca 2025 r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Legionowo – stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Jabłonna, Gminie Legionowo, Gminie Nieporęt, Gminie 

Serock i Gminie Wieliszew. 

Ten projekt uchwały również omówił Członek Zarządu Pan Marcin Fabisiak. Pomoc 

finansowa dotyczy 5 gmin powiatu legionowskiego, przyznane środki będą wykorzystane 

na imprezy kulturalne, festiwale – po 5 000 zł każda impreza.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury i Sportu  

o przedstawienie stanowiska komisji.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu powiedział, że uchwała została 

pozytywnie zaopiniowana przez tą komisję.  

Przewodniczący Rady Powiatu, Pan Tomasz Talarski poinformował, że projekt uchwały 

zyskał pozytywną opinię komisji budżetowej.  

Przewodniczący Rady zaproponował dyskusję w omawianym temacie.  

Radny Leszek Smuniewski zapytał, czy poza wsparciem finansowym tych wydarzeń, Powiat 

zapewnia też inną formę pomocy: organizacyjną, kadrową czy sprzętową? 

Członek Zarządu Marcin Fabisiak odpowiedział, że są to wnioski o pomoc finansową, 

natomiast są to też prośby związane z promocją wydarzenia, czyli też wsparciem 

promocyjno-informacyjnym. Dodał, że jeśli pojawią się prośby ze strony Włodarzy Gmin 

czy osób związanych z organizacją wydarzenia to Zarząd jest otwarty na tego typu 

rozmowy. 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, przystąpił do procedury głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Jabłonna, Gminie Legionowo, Gminie Nieporęt, Gminie Serock i Gminie Wieliszew. 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

 

 



Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef Dziedzic, Marcin 

Fabisiak, Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał 

Kobrzyński, Izabela Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Zenon Kuska, Konrad 

Michalski, Adam Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, 

Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, Robert Wróbel 

Przewodniczący Rady potwierdził, że uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr 80/XI/2025 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 31 marca 2025 r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Jabłonna, Gminie Legionowo, Gminie Nieporęt, 

Gminie Serock i Gminie Wieliszew – stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

16. Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Powiatu w Legionowie. 

Przewodniczący Rady, Tomasz Talarski poinformował, że do projektu protokołu z X Sesji 

Rady Powiatu w Legionowie nie wpłynęły żadne uwagi radnych.  

W związku z tym przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Powiatu w Legionowie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (23) 

Piotr Choroś, Dariusz Depczyński, Jacek Drozdowski, Zenon Durka, Józef Dziedzic, Marcin 

Fabisiak, Małgorzata Grabowska-Kozera, Mariusz Grzybek, Grażyna Kleindienst, Michał 

Kobrzyński, Izabela Kownacka, Sylwia Krzyżanowska-Grabiec, Zenon Kuska, Konrad 

Michalski, Adam Nadworski, Andrzej Olechowski, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, 

Artur Stankiewicz, Tomasz Talarski, Karol Urbaniak, Olga Wierzbicka, Robert Wróbel 

Przewodniczący Rady potwierdził przyjęcie protokołu. 

17. Wolne wnioski i oświadczenia. 

Radny Andrzej Olechowski zabrał głos w sprawie pisma od Rady Gminy Jabłonna. 

Powiedział, że Radni są osobami publicznymi i pełnią różne funkcje. Mają również określony 

sposób reprezentacji. Jako Rada wybierają osoby funkcyjne: Przewodniczących komisji, 

przewodnictwo Rady i jeżeli wypływa pismo z podpisem np. Przewodniczący Komisji, czy 

Wiceprzewodniczący Rady, czy Przewodniczący Rady, to wtedy jest w odbiorze 

zewnętrznym traktowane niemal jako wystąpienie Rady Powiatu. Zwrócił się z apelem do 

wszystkich osób pełniących funkcję, żeby z dużą rozwagą podpisywali pisma. Dodał, że 

pełnione przez Radnych funkcje nakładają również określoną odpowiedzialność. 

 

 



18. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Rady, Tomasz Talarski podziękował radnym za zrealizowanie porządku 

obrad. 

Przypomniał, że kolejne obrady Rady Powiatu w Legionowie odbędą się 28 kwietnia 2025 

r. o godzinie 11:00 w Sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Legionowie. 

 

 

 

  

Przewodniczący 

Rada Powiatu w Legionowie 

Tomasz Talarski 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przygotował(a): Katarzyna Meloch 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


